

أستمارة مستخلصات رسائل وأطاريح الماجستير والدكتوراه في جامعة البصرة

الكلية : العلوم
القسم : علوم الحياة
التخصص : الانسجة
اسم الطالب : محمد كامل حساني
اسم المشرف : ا.د. مها خليل الملاك
الشهادة : الدكتوراه

عنوان الرسالة أو الأطروحة :

تأثير السكري المستحث على اعتلال العضلة والعصب وبعض الاعضاء الحشوية (الكبد والبنكرياس) في الجرذان المختبرية Rattus norvegicus ودور الارجنين على مضاعفات السكري

ملخص الرسالة أو الأطروحة :

صممت الدراسة للبحث في تأثير السكري المستحث على امراضية العضلة والعصب وبعض الاعضاء الحشوية مثل الكبد والبنكرياس اضافة الى الدور المحتمل للارجنين كعامل وقائي من مضاعفات السكري خلال الفترات (15 , 30 , 45) يوم بعد الاستحثاث.

College : Science

Name of student : Mohammed kamil Hassani

Dept: Biology

Name of supervisor : Prof. Dr. Maha Khalil AlMalaak

Specialization : Histology

Certificate : PHD

Title of Thesis :

Effect of Diabetes mellitus (DM) induction on myopathy , neuropathy and some visceral organs (liver & pancreas) in experimental rats Rattus norvegicus and the role of arginine on (DM) complications

Abstracts of Thesis :

The study was designed to looking on the influence of induced diabetes mellitus (DM) on myopathy , neuropathy and some visceral organs like liver and pancreas in addition to the possible role of arginine as protective agent against (DM) complications at each period (15 ,30 , 45) days post induction .